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§ 9 

 

Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkänns. 

 

____________ 

 

 

§ 10 

 

Val av justerare  

Monica Lundquist (PRO) utses att justera dagens protokoll tillsammans med 

ordförande. 

 

____________ 

 

 

§ 11 

 

Kommunstyrelsens ordförande Daniel Portnoff (M) besöker 

rådet 

Rådet informeras om Budget 2024 med flerårsplan 2025-2026. 

 

Rådet informeras: 

-Tuffa ekonomiska förutsättningar råder för samtliga kommuner i Sverige för 

närvarande pga. hög inflation, ökade pensionskostnader och stigande 

räntekostnader. 

 

-Budgeten för Trosa går med underskott under perioden men förutsättningar att 

hantera detta finns efter 16 år med god ekonomi. Inga sparåtgärder planeras i 

verksamheterna. 

 

-Demografi förändras i kommunen med färre barn i kommunen pga minskat 

barnafödande och minskad migration varvid avdelningar i förskolan läggs ner. 

Samtidigt växer äldreomsorgen i kommunen. Personal från skola/förskola erbjuds 

arbete inom vård och omsorg. 

 

-Trosa kommun fortsätter göra investeringar. I dagsläget pågår renoveringar av 

kommunens vattentorn och överföringsledningen till SYVAB kommer att byggas. 

  

____________ 
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§ 12 

 

Information och frågor från föreningarna 

Trosa Vagnhärads finska förening (TV FF) upplever att personalen i kommunen 

saknar kännedom om den svensk/finska ”språkhjälp” som de tidigare har tagit 

fram. Ordförande Helena Koch kommer att ta upp frågan med Vård och 

omsorgschef Fredrik Yllman.  

 

Eira Lavio från TV FF har innan mötet inkommit med frågan:  

 

”Jag hade tyvärr inte möjlighet att vara med på Linda Axelssons dragning om 

kommunens planer för bostäder. Men jag har förstått att detaljplanen för 

Centrumvägen är antagen men att den har överklagats till Mark- och 

miljödomstolen. 
 

Är det kommunens tanke att bygga lägenheter i detaljplanen för Centrumvägen 

liknande dem för 55+ som nu ska byggas i anslutning till Vårdcentralen?” 

 

Frågan har tagits vidare till planchef Linda Axelsson som svarar: 

 

Det stämmer att detaljplanen för Centrumvägen är överklagad och ligger hos Mark- 

och miljödomstolen för prövning. Det är inte utpekat som ett bostadsområde 

liknande det som påbörjats i Trosa vid vårdcentralen utan det handlar om ett 

vanligt bostadsområde med radhus och lägenheter i flerfamiljshus. Dock få jag 

poängtera att samma tillgänglighetskrav finns i de här bostäderna som i alla andra 

som byggs. Det som skiljer åt jämfört med projektet i Trosa är att det inte planeras 

för gemensamma ytor och lokaler på samma sätt som i Bonums koncept.  

SPF har innan mötet inkommit med tre frågor: 

Hur går det med planeringen för den nya vårdcentralen?  

Ordförande Helena Koch informerar att bygget av nya vårdcentralen kommer att 

ske men tidsplanen har blivit förskjuten med anledning av att Länsstyrelsen initialt 

sa stopp samt att Statens geotekniska institut nu vill undersöka markförhållandena 

ytterligare.  

 

Kontinuitet i projektet ”God och nära vård”? 

Ordförande Helena Koch informerar att arbetet med nära vård pågår och att det 

bygger på att få till ett samarbete mellan kommunen, primärvården och 

specialistsjukvården. Handlingsplan och projektplan finns och ett budgetarbete 

pågår då det finns ett behov av att styra om resurser från specialistvården till 

primärvården. Vård- och omsorgschef Fredrik Yllman kommer att bjudas in till 

nästa sammanträde för att bland annat informera mer kring Nära vård. 

 

Varför funderar inte ventilationen i Spegelsalen på Multum?  

Frågan har tagits vidare till Semir Salkic fastighetsförvaltare på tekniska kontoret 

som svarar:  

”Ventilation finns i spegelsalen, absolut och omsättningen av luften ska räcka för 50 
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personer. Det kan upplevas som att det kanske står still pga yttre påverkan från 

solen via glaset dock, speciellt när man har gymnastik därinne. Tyvärr är den delen 

rätt svår att lösa, enda som oftast hjälper är kyla i lokalerna, vilket inte är aktuellt 

med anledning av att det är väldigt kostsamt att installera och drifta”. 

 

Rådet finner svaret otillfredsställande då de anser att det i dagsläget är för varmt i 

Spegelsalen för gymnastik. Problematiken kring gymnastikgruppens träning på 

onsdagar kvarstår. Önskemål finns att ha tillgång till Skärborgarnas hus samtliga 

onsdagar mellan kl 09.00–11.00 (även de onsdagar då Vård- och omsorgsnämnden 

har sammanträde). Sekreterare Kerstin Wisén tar frågan vidare till Margareta 

Claesson (som sköter bokningarna) samt till fastighetsservice (som möblerar 

lokalen). 

 

Reumatikerföreningen önskar mer information kring projektet mot ofrivillig 

ensamhet.  

 

Ordförande Helena Koch har innan mötet varit i kontakt med Anders Tholerud (KD) 

som driver projektet tillsammans med vård- och omsorgschef Fredrik Yllman. En 

kallelse till stormöte 13 juni kl 15.00 kommer. Önskemål finns från rådet att 

maillistan för kallelsen behöver ses över så att den är aktuell. Ordförande Helena 

Koch framför detta till Anders Tholerud.  

 

Representanterna i äldre och omsorgsrådet har innan sammanträdet inkommit 

med en skrivelse angående rådets verksamhet. Av skrivelsen framgår: 

 

”Funderingar har dykt upp inom rådet om hur vi ska kunna uppfylla intentionerna i 

beskrivningen av rådet som Trosa kommun har på sin hemsida.  

 

Vi önskar att i ett tidigt skede få muntlig/skriftlig information om verksamhet, 

planerade förändringar och åtgärder från kommunstyrelse och nämnder i alla frågor 

som rör pensionärer och funktionsnedsatta. 

 

Rådet bör vara med på sändlistan för remisser, samråd, protokoll och kallelser till 

sammanträden och möten m.m. som handlar om för rådet aktuella frågor.”  

 

Kanslichef Helena Edenborg har 2024-05-27 inkommit med ett skriftligt svar till 

rådet:  

 

”Trosa kommun har den 8 maj 2024 tagit mot ett brev gällande äldre- och 

omsorgsrådets verksamhet.  

Äldre- och omsorgsrådet sammanträder 4 gånger per år och får löpande 

information om aktuella frågor inom kommunen som berör råders 

verksamhetsområde.  

Exempel på frågor som var hanterats senaste året: 

• Nära vård  

• Anhörigstöd  

• Verksamheten inom funktionshinderområdet 

• Projekt för att motverka ofrivillig ensamhet hos äldre 
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• Olika frågeställningar från rådets föreningar 

• Utveckling av parkmiljö och gröna miljöer 

• Rutiner och regler kring ansökan om parkeringstillstånd för rörelsehindrade 

• Vård- och omsorgschef infomerade om aktuellt inom vård- och 

omsorgskontorets verksamheter 

• Kommunalrådet informerade om kommande års budget och om poltiska 

prioriteringar (årligen återkommande) 

Till varje nämnd och kommunstyrelse finns det särskilda sändlistor där sekreteraren 

meddelar när en kallelse publicerats på kommunens webbplats. Om intresse finns 

så finns det möjlighet att lägga till rådets representanter. Inga sändlistor för 

protokollen finns, de söker man själv upp på kommunens webbplats ca 2 veckor 

efter mötet. Förslagsvis är det kallelser till vård- och omsorgsnämnden, 

samhällsbyggnadsnämnden, teknik- och servicenämnden samt kommunstyrelsen 

som kan vara aktuella för rådet. Samtliga kallelser publiceras på kommunens 

webbplats så de finns alltid att återfinna där. 

I brevet skrivs det att rådet bör vara med på sändlistan för remisser och samråd. 

Rådet är remissinstans när det t.ex. gäller kommunens översiktsplan. Frågan bör 

tas upp för diskussion på rådets möte för att få klargörande vilka remisser och 

samråd som avses i skrivelsen.” 

 

Frågan diskuteras vidare under mötet och önskemål finns att rådet ska delges 

kallelser till nämndsammanträden enligt ovan förslag från kanslichef Helena 

Edenborg. Då ingen funktionsbrevlåda finns för rådet, kommer samtliga rådets 

representanters e-postadresser att läggas till på de befintliga listorna för utskick. 

Sekreterare Kerstin Wisén kommer att informera övriga berörda nämndsekreterare.    

____________ 

 

§ 13 

 

Genomgång av föregående mötesprotokoll  

Genomgång av protokollet från föregående sammanträde med äldre- och 

omsorgsrådet.  

 

En följdfråga från FUB gällande habiliteringsersättning har lämnats obesvarad vid 

förra mötet: 

Behöver den dagliga verksamheten utföras inom Trosa kommun för att deltagaren 

ska erhålla habiliteringsersättning eller är det tillräckligt att deltagaren är 

folkbokförd i kommunen?  

 

Ordförande Helena Koch informerar att alla deltagare som har ett beslut från Trosa 

kommun får habiliteringsersättning oavsett vart den utförs.  

 

Monica Lundquist PRO framför en synpunkt att det inte är PRO som lyft frågan 

angående ”äldreråd för de boende på kommunens särskilda boenden” som framgår 

av tidigare protokoll. Monica uppger att det var Reumatikerförbundet som ställde 

frågan.  
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____________ 

 

§ 14 

 

Övriga frågor 

TV FF tar upp frågan angående sittplatser och bänkar i Vagnhärad då behov av 

sittplatser efter Lånestavägen och Kalkbruksvägen har observerats. Ordförande 

Helena Koch tar med sig frågan.  

 

____________ 

 

§ 15 

 

Nästa möte 

Nästa möte är den 30 september. Då besöks rådet av Vård- och omsorgschef 

Fredrik Yllman.  

 

____________ 

 

 


